
 

 
 

 

Αθήνα, 15 Ιουλίου 2020 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Προς τον  Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης & Τροφίμων  
 

Θέμα: «Εξαίρεση ποικιλιών και αποκλίσεις στα καθοριζόμενα ποσά 
ενίσχυσης ανά ποικιλία στην εφαρμογή του μέτρου «Πρώιμης 

Συγκομιδής Οιναμπέλων» 
 

Η ΕΕ, αναγνωρίζοντας το ισχυρό πλήγμα του Αμπελουργικού Τομέα από τις 
επιπτώσεις της πανδημίας του Κορωνοϊού COVID-19, προέβη στην έκδοση 
σχετικών Εκτελεστικών Κανονισμών που, ανάμεσα στα άλλα μέτρα για την 
αντιμετώπιση της κρίσης, επέτρεψε και την ενίσχυση της  πρώιμης συγκομιδής.  
Σε εφαρμογή των σχετικών Κανονισμών της ΕΕ εκδόθηκε Κοινή Υπουργική 
Απόφαση με Αριθμ.1600/163029 (ΦΕΚ 2594/Β/26.06.2020) που επιτρέπει για 
πρώτη φορά και στη χώρα μας θέσπιση μέτρου για τη πρώιμη συγκομιδή 
(“πράσινο τρύγο”) των οινοστάφυλων και προβλέπει τη χρηματοδότησή του με 
ποσό ύψους 2 εκατ. ευρώ. 
 
Στο Άρθρο 9 της απόφασης παρατίθεται Πίνακας με τις ποικιλίες που 
συμμετέχουν στο μέτρο και τα ποσά οικονομικής ενίσχυσης ανά στρέμμα 
εκάστης, τα οποία παρουσιάζουν μεγάλες αποκλίσεις ανά ποικιλία.. 
Αποτέλεσμα αυτού είναι η ενίσχυση κάποιων ποικιλιών με υπερδιπλάσια ποσά 
έναντι άλλων.  
Από τον πίνακα απουσιάζουν βασικές ποικιλίες που καλλιεργούνται στην 
Κρήτη. 
 
Η προθεσμία για την υποβολή των αιτήσεων των, ήταν μόλις  πέντε (5) μέρες 
από την δημοσίευση της απόφασης στο ΦΕΚ (26.06.2020) λήξη 30.6.2020, 
ενώ δεν προϋπήρξε  ανακοίνωση καθοδήγησης των ενδιαφερομένων ούτε για 
την έναρξη, ούτε για τη  διαδικασία υποβολής των αιτήσεων. 
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Επειδή απουσιάζουν πολλές ποικιλίες που καλλιεργούνται από μικρούς και 
μεσαίους καλλιεργητές 
 
Επειδή ο χρόνος που δόθηκε στους ενδιαφερόμενους για κατάθεση αιτήσεων 
(26.6.2020)- (30.6.2020) ήταν περιορισμένος 
 
Επειδή ο προσδιορισμός των ποσών ενίσχυσης ανά ποικιλία και οι 
διαφοροποιήσεις τιμών στις ποικιλίες είναι μεγάλες χωρίς αιτιολόγηση  
 

 

Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός: 
 

1. Ποια είναι τα κριτήρια με τα οποία έγινε ο καθορισμός των 
αναγραφόμενων στον Πίνακα 1 του Άρθρου 9 της Κοινής 
Υπουργικής Απόφασης με Αριθ. 1600/163029 (ΦΕΚ 
2594/Β/26.06.202) Ποικιλιών αποκλείοντας κάποιες άλλες; 
 

2. Ποια ήταν τα κριτήρια των ποσών ενίσχυσης ανά ποικιλία ώστε να 
προκύπτουν τόσο  μεγάλες αποκλίσεις; 
 

3.  Έχει γίνει επαρκής μελέτη ώστε η εφαρμογή του μέτρου να 
επιφέρει  αντίστοιχα αποτελέσματα σε όλες τις περιφέρειες της 
χώρας και να μην αδικηθεί κάποια εξ αυτών; 
 

4. Γιατί τέθηκε προθεσμία υποβολής αιτήσεων μόλις 5 ημερών ενώ η 
δυνατότητα    θέσπισης του μέτρου έχει γίνει γνωστή από την ΕΕ 
από τον Απρίλιο; 
 

5. Με ποια κριτήρια επιλέχθηκαν τα 30 και πλέον στρέμματα στην 
ποσόστωση του 70% των εγκεκριμένων αιτήσεων;  
 

 

Ο Ερωτώντες Βουλευτές 

 

Θραψανιώτης Μανόλης 

 

Αγαθοπούλου Ειρήνη 

 

Αλεξιάδης Τρύφων 

 

Αναγνωστοπούλου Σία 

 



 

Βαρδάκης Σωκράτης 

 

 

Γκιόλας Γιάννης 

 

 

Ηγουμενίδης Νίκος 

 

 

Καλαματιανός Διονύσης 

 

 

Καρασαρλίδου Ευφροσύνη (Φρόσω)  

 

 

Κασιμάτη Νίνα 

 

 

Μάλαμα Κυριακή 

 

 

Μαμουλάκης Χάρης 

 

 

 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

 

 

Μπουρνούς Γιάννης 

 

 

Πολάκης Παύλος 

 

 



 

Πούλου Γιώτα 

 

 

Σκουρολιάκος Πάνος 

 

 

Συρμαλένιος Νίκος 

 

 

Τελιγιορίδου Ολυμπία 

 

 

Τριανταφυλλίδης Αλέξανδρος 

 

 

Τζούφη Μερόπη 

 

 

Τσίπρας Γιώργος 

 

 

Χαρίτου Δημήτρης 

 

 

 

 




